
 
 
Interpellation 

 

Preventivt Hälsoarbete 

Preventivt hälsoarbete är en central del av att främja invånarnas hälsa och minska 
belastningen på vården. Genom att arbeta förebyggande så kan olika aktörer bidra till att 
minska risken för kroniska sjukdomar, psykisk ohälsa och andra tillstånd som kräver 
omfattande resurser.  

Samtidigt som vinsterna är stora verkar det som att regionerna är generellt dåliga på att 
prioritera och avsätta resurser till detta arbete. PWC lyfte i en rapport 2019 om arbetet med 
prevention att mindre än 5 % av sjukvårdens resurser går till det preventiva arbetet. 

I Region Halland möter vi utmaningar, där ökande vårdbehov och begränsade resurser 
ställer krav på att arbeta smartare och mer långsiktigt. Samtidigt pekar forskning på att 
investeringar i förebyggande åtgärder är både kostnadseffektiva och samhällsnyttiga för 
både individen och för hälso- och sjukvårdsystemet. 

 

Med detta som bakgrund vill jag ställa följande frågor till regionstyrelsens ordförande 
Mikaela Waltersson: 

1. Vilka konkreta satsningar görs i dag i Region Halland för att stärka det preventiva 
hälsoarbetet? Hur har dessa satsningar följts upp? 

2. Finns det strategier för att öka samverkan mellan vården, kommuner och andra 
aktörer för att stärka det preventiva hälsoarbetet bland invånarna? 

3. Vilka resurser avsätts specifikt för att arbeta med hälsofrämjande och 
sjukdomsförebyggande åtgärder, och hur ser utvecklingen ut för dessa resurser över 
tid? 

4. Hur arbetar regionen för att möta särskilda målgrupper, som barn och unga, äldre 
eller personer i socioekonomiskt utsatta grupper, i det förebyggande hälsoarbetet? 
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